
Protokół z XXXI sesji
Rady Gminy Dobrzyca

która odbyła się dnia 30 grudnia 2008 r. o godz. 12:00
w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Dobrzycy.

Zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy z dn. 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2001 r., Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) oraz § 18 ust. 1 Statutu Gminy Dobrzyca 

sesję zwołał Przewodniczący Rady Gminy w Dobrzycy.

Porządek obrad:

1) Otwarcie posiedzenia.
2) Ustalenie porządku obrad.
3) Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
4) Informacja o realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji.
5) Interpelacje radnych.
6) Przedstawienie projektu budżetu gminy na 2009 rok.
7) Omówienie projektu planu pracy Rady Gminy na 2009 rok.
8) Podjęcie uchwał:

a) w sprawie  planu  przychodów i  wydatków Gminnego  Funduszu  Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2009,

b) w sprawie ustalenia trybu postępowania o udzieleniu dotacji na inne zadania 
publiczne  niż  określone w ustawie  o działalności  pożytku publicznego i  o 
wolontariacie,  sposobu jej  rozliczenia  oraz  sposobu kontroli  wykonywania 
zleconego zadania,

c) w  sprawie  przyjęcia  rocznego  programu  współpracy  Gminy  Dobrzyca  z 
organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego,

d) w sprawie ustalenia wysokości stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu 
Komunalnego Gminy Dobrzyca na 2009 rok,

(e) w  sprawie  ustalenia  wysokości  stawek  dopłaty  przedmiotowej  do  1  m3 

ścieków na 2009 rok,
(f) w  sprawie  zatwierdzenia  Planu Odnowy Miejscowości Sośnica na lata 2008-

2015,
(g) w sprawie zmiany wysokości stawek dopłaty przedmiotowej do 1 m3 ścieków 

na 2008 rok,
(h) zmieniająca uchwałę w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami 

gminy Dobrzyca,
(i) w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami sołectw  Dobrzyca i 

Dobrzyca – Nowy Świat,
(j) w sprawie uchylenia uchwały nr XXV/140/08 z dnia 11 sierpnia 2008 roku,
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(k) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2008 rok,
(l) w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2009 rok.

9) Wolne głosy i wnioski.
10) Zakończenie posiedzenia.

Ad. 1.
Przewodniczący Rady Gminy Witalis Półrolniczak o godzinie 1210 otworzył sesję 

i  po powitaniu radnych i  gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w 
posiedzeniu  uczestniczą  wszyscy  radni  (15  osób),  co  pozwala  na  podejmowanie 
prawomocnych  decyzji  –  lista  obecności  radnych  stanowi  załącznik  do  niniejszego 
protokołu.

Pozostali goście obecni na XXXI sesji Rady Gminy:
– Wójt Gminy Dobrzyca – pan Jarosław Pietrzak,
– Zastępca Wójta Gminy – pani Ewa Wasielewska,
– Skarbnik Gminy – pani Ewa Rybka,
– Sekretarz Gminy – pan Franciszek Reszel,
– Dyrektor Gminnego Centrum Kultury – pan Bogusław Harendarczyk,
– Kierownik Zakładu Komunalnego – pan Robert Cierniak,
– Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – pani Irena Bruder,
– Dyrektor  Gminnego  Zespołu  Ekonomiczno-Administracyjnego  Szkół  –  pani 

Mariola Fabisz – Wilczyńska,
– Inspektor ds. gospodarki gruntami i ochrony środowiska – pani Jolanta Matiasik,
– Podinspektor  ds.  komunikacji,  dróg,  gosp.  kom.  i  telekomunikacji  -  pani 

Agnieszka Balcer,
– Prezes  Gminnego  Związku  Rolników,  Kółek  i  Organizacji  Rolniczych  –  pan 

Zygmunt Jaworski,
– Prezes Spółdzielni Kółek Rolniczych – pan Stanisław Matjasik,
– Delegat Wielkopolskiej Izby Rolniczej – pan Ryszard Koperniak,
– Sołtysi – zgodnie z listą obecności załączoną do nin. protokołu.

Ad. 2.
Przewodniczący  Rady  odczytał  zebranym  radnym  proponowany  porządek 

obrad.  Radni nie wnieśli  uwag do zaproponowanego porządku obrad,  wobec czego 
porządek obrad przyjęto jednogłośnie za obowiązujący (bez zmian). 

Ad. 3.
Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  do  radnej  pani  Henryki  Mikołajczak  oraz 

radnego  pana  Bolesława  Góreckiego  o  opinię  dotyczącą  treści  protokołu  z 
poprzedniego  posiedzenia.  Państwo  radni  nie  wnieśli  żadnych  zastrzeżeń  do  treści 
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protokołu.  W  związku  z  powyższym  Pan  Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie 
Rady przyjęcie protokołu bez odczytywania. Radni przyjęli protokół bez odczytywania 
jednogłośnie.

Ad. 4.
Informacja o realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji – informacja stanowi  

załącznik do niniejszego protokołu. Informację o realizacji uchwał przedstawił Wójt Gminy 
pan  Jarosław  Pietrzak.  Radni  nie  wnieśli  dodatkowych  zapytań  do  przedstawionej 
informacji.

Ad. 5.
Interpelacje radnych.

Na XXXI sesji Rady Gminy nie zostały przez radnych wniesione formalne interpelacje.

Ad. 6.
Przedstawienie projektu budżetu gminy na 2009 rok –  treść  projektu  budżetu  

stanowi  załącznik  do  niniejszego  protokołu.  Informację  przedstawiła  Skarbnik  Gminy  - 
pani Ewa Rybka. 
Projekt  został  przedstawiony  w  ogólnym  zarysie,  w  odwołaniu  do  podstawowych 
elementów budżetu. Miało to miejsce na wniosek zebranych radnych, gdyż – zgodnie z 
uzasadnieniem prośby – projekt został już szczegółowo przedstawiony oraz wnikliwie 
omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy w dniu 22 grudnia br.
Po przedstawieniu projektu, w temacie wyżej wymienionego nie wniesiono żadnych 
zapytań.

Ad. 7.
Omówienie projektu planu pracy Rady Gminy na 2009 rok – treść planu pracy  

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  Proponowany plan pracy wraz z poprawkami 
naniesionymi  po  uzgodnieniach  radnych  dokonanych  na  wspólnym  posiedzeniu 
komisji Rady Gminy w dniu 22 grudnia br. przedstawił Przewodniczący Rady Gminy – 
pan Witalis Półrolniczak. 

Pan Przewodniczący  nadmienił,  iż  wspólnym głosem radnych ustalono,  iż  w 
miesiącu styczniu odbędzie się jedynie uroczysta sesja Rady Gminy upamiętniająca 90-
tą  rocznicę  Powstania  Wielkopolskiego,  natomiast  przyjęcie  planu  pracy  Komisji 
Rewizyjnej  Rady Gminy wstępnie zaplanowane również na styczniową sesję zostało 
przesunięte  na miesiąc  luty.  Kolejną  zmianą uzgodnioną na wspólnym posiedzeniu 
komisji  było  dodanie  –  zgdonie  z  wyjaśnieniami  pana  Przewodniczącego  –  tzw. 
“komisji  objazdowej” (bezsesyjnej)  w miesiącu maju, która zajmie się sprawdzeniem 
stanu utrzymania dróg gminnych i powiatowych na terenie gminy Dobrzyca. Zgodnie 
z sugestiami państwa radnych w poprawkach do planu pracy rady uwzględniono także 
ewentualną konieczność przygotowania w drugim półroczu kolejnej uroczystej sesji, na 

- 3 -



której zostaną przyznane ponownie tytuły Honorowego Obywatela Gminy Dobrzyca. 
W  sytuacji  gdyby  zaszła  taka  potrzeba,  to  ze  strony  członków  Kapituły  HOGD 
wystosowano prośbę, by była to również sesja odrębna, merytorycznie nie obejmująca 
żadnych  innych  spraw  z  zakresu  działalności  samorządu.  Pan  Przewodniczący 
przychylił  się  do wniosku,  i  obiecał  iż  w miarę możliwości  będzie  miał  ten fakt  na 
uwadze. W tym miejscu zabrała też głos radna Henryka Mikołajczak zwracając się do 
wszystkich  zebranych  z  prośbą,  by  wnioski  i  kandydatury  do  przyznania  tytułów 
Honorowego  Obywatela  Gminy  Dobrzyca  zgłaszać  najpóźniej  do  końca  miesiąca 
czerwca.

Po przedstawieniu  projektu planu pracy rady Przewodniczący  zwrócił  się  do 
zebranych z propozycją zabrania głosu w przedmiocie wyżej omówionego. Radni nie 
wnieśli żadnych uwag.

Przewodniczący Rady odczytał uzgodniony projekt palnu pracy Rady Gminy na 
2009 rok. Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem projektu. Radni głosowali następująco:

za: 15,
przeciw: 0,
wstrzymało się: 0,
przy 15 obecnych.

Ad. 8.
Przewodniczący Rady zarządził przejście do głosowania nad uchwałami:

a)   w  sprawie  planu  przychodów  i  wydatków  Gminnego  Funduszu  Ochrony  
Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2009:

O  przedstawienie  zapisów  uchwały  poproszono  inspektor  ds.  gospodarki 
gruntami i ochrony środowiska - panią Jolantę Matiasik. Pani inspektor wyjaśniła, iż jak 
corocznie  rada  jest  zobligowana  do  ustalenia  planu  finansowego  dla  Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. W 2009 roku przewiduje się, iż 
przychody  funduszu  wyniosą  61.000  zł,  natomiast  wydatki  59.000  zł.  Wydatki 
funduszu  będą  pokrywały  m.  in.:  dofinansowanie  budowy  przydomowych 
oczyszczalni  ścieków,  wspieranie  corocznej  akcji  “Sprzątanie  Świata”,  utrzymanie 
toalet  publicznych,  zbiórka  przeterminowanych  leków,  zbiórka  odpadów 
wielkogabarytowych  oraz  zakup koszy  na  odpady.  Pani  inspektor  dodała,  iż  są  to 
zadania realizowane przez gminę corocznie, w związku z powyższym wnioskuje do 
rady o podjęcie powyższej uchwały.

Radni nie wnieśli dodatkowych zapytań do zapisów uchwały.
Wśród zebranych wywiązała się następująca dyskusja:

- Sołtys Ryszard Czajka zwrócił się do rady oraz do pana Wójta z zapytaniem czy 
przewiduje  się  także  w  ramach  zadań  realizowanych  przez  fundusz  zbiórkę 
odpadów  po  środkach  chemicznych.  Pan  sołtys  wyjaśnił,  że  z  jego  informacji 
wynika,  iż  Wójt Gminy powinien minimum raz w roku przeprowadzać zbiórkę 
takich właśnie odpadów.

- Pan Przewodniczący w odpowiedzi wyjaśnił, iż z uwagi na swoją prace zawodową 
ma  również  styczność  z  tym  problemem,  jednakże  z  jego  informacji  z  całą 
pewnością  wynika,  iż  Wójt  Gminy  nie  ma  obowiązku  organizowania  zbiórki  i 
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utylizacji  opakowań po środkach chemicznych.  Zasadą jest,  i  wynika to  także z 
przepisów,  iż  to  właśnie  firma,  która  dostarcza  określone środki  chemiczne jest 
zobowiązana  do  odbioru  pustych  opakowań  po  nich.  Pan  Przewodniczący 
wyjaśnił,  że ma to na celu aby rolnicy oraz inne osoby korzystające ze środków 
ochrony roślin, nie pozbywały się tych opakowań poprzez ich palenie i dodatkowe 
zanieczyszczanie atmosfery. Jednakże – zdaniem pana Przewodniczącego – nie ma 
takiego przepisu prawa, który zobowiązywałby Wójta do działania w tym zakresie. 
Fakt ten potwierdziła również pani inspektor Jolanta Matiasik. 

- Sołtys Ryszard Czajka dopowiedział, iż w jego zamyśle było zasygnalizować panu 
Wójtowi o tym problemie i wnieść o rozpatrzenie problemu.

Na tym dyskusję zakończono.
Treść  uchwały została odczytana przez Przewodniczącego Rady.  Radni nie wnieśli  
uwag do zapisów uchwały. Nastąpiło głosowanie nad uchwałą. W sprawie przyjęcia  
uchwały nr XXXI/177/08 Rady Gminy Dobrzyca z dnia 30 grudnia 2008r. w sprawie  
planu  przychodów  i  wydatków  Gminnego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  
Gospodarki Wodnej na rok 2009  – która stanowi załącznik do nin. protokołu, radni  
głosowali:

za: 15,
przeciw: 0,
wstrzymało się: 0,
przy 15 obecnych.

b)  w  sprawie  ustalenia  trybu  postępowania  o  udzieleniu  dotacji  na  inne  zadania  
publiczne  niż  określone  w  ustawie  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o  
wolontariacie, sposobu jej rozliczenia oraz sposobu kontroli wykonywania zleconego  
zadania:

O  przedstawienie  zapisów  uchwały  pan  Przewodniczący  poprosił  Sekretarza 
Gminy – pana Franciszka Reszela. Pan Sekretarz wyjaśnił, iż niektóre zadania które są 
przypisane  gminie,  mogą  zostać  przekazane  -  na  podstawie  porozumienia  –  do 
realizacji  organizacjom  pożytku  publicznego  lub  innym  organizacjom.  Pan  Reszel 
dodał,  że  podjęcie  uchwały  jest  zasadne  zwłaszcza  w  trosce  o  jednostki  straży 
pożarnych  na  terenie  naszej  gminy.  Z  myślą  o  szybszym  i  efektywniejszym 
pożytkowaniu funduszy przekazywanych na OSP z budżetu centralnego, należy podjąć 
uchwałę upraszczającą  proces wydatkowania oraz rozliczania przeekazanych dotacji 
(np. na zakup sprzętu strażackiego). Na podstawie dotychczasowych procedur czas i 
koszty  rozliczania  funduszy  oraz  ich  przekazania  na  konto  straży  były  znacznie 
zwiększone co  opóźniało  niektóre  działania OSP.   Pan Sekretarz  dodał,  że  uchwała 
upoważnia straże do rozliczania się z dotacji bezpośrednio z panią Skarbnik (tj. gminą). 
- Radny Marian Janowicz zabrał głos jako członek OSP, wyjaśniając przedstawione 

zawiłości  w  następujący  sposób:  dotacje  z  Poznania  (centralny  zarząd)  są 
przekazywane na konto poszczególnych jednostek, następnie jednostki przekazują 
te  fundusze  do  gminy,  po  czym  gmina  przeksięgowuje  je  na  powrót  na  konto 
jednostek  OSP.  To  było  strasznie  zawiłe  i  jak  już  wspomniał  pan  Sekretarz 
wydłużało całą procedurę.

- Pan  Sekretarz  przyznał  rację  radnemu  Janowiczowi,  i  tym  samym  uzasadnił 
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potzrebę podjęcia powyższej uchwały.  
Na tym dyskusję zakończono.

Treść  uchwały została odczytana przez Przewodniczącego Rady.  Radni nie wnieśli  
uwag do zapisów uchwały. Nastąpiło głosowanie nad uchwałą. W sprawie przyjęcia  
uchwały nr XXXI/178/08 Rady Gminy Dobrzyca z dnia 30 grudnia 2008r. w sprawie  
ustalenia  trybu  postępowania  o  udzieleniu  dotacji  na  inne  zadania  publiczne  niż  
określone w ustawie o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, sposobu jej  
rozliczenia oraz sposobu kontroli wykonywania zleconego zadania – która stanowi  
załącznik do nin. protokołu, radni głosowali:

za: 15,
przeciw: 0,
wstrzymało się: 0,
przy 15 obecnych.

c)  w  sprawie  przyjęcia  rocznego  programu  współpracy  Gminy  Dobrzyca  z  
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność  
pożytku publicznego:

O przedstawienie uchwały Przewodniczący zwrócił się również do Sekretarza 
Gminy.  Pan  Reszel  wyjaśnił,  że  -  jak  już  wspomniał  przy  omawianiu  wcześniejszej 
uchwały  –  gmina  ma  możliwość  zlecania  realizacji  pewnych  zadań  organizacjom 
pożytku publicznego oraz organizacjom pozarządowym. Na terenie gminy Dobrzyca 
działa w zasadzie niewiele takich organizacji, a te które istnieją to m.in. Towarzystwo 
Miłośników Ziemi Dobrzyckiej oraz zrzeszenia i kluby sportowe; natomiast zadania o 
których mowa polegają w przeważającej większości na promocji naszej gminy. Zgodnie 
ze  słowami  pana  Reszela,  tym  właśnie  organizacjom  gmina  może  przekazywać 
zadania,  jednakże  musi  się  to  odbywać na  podstawie  ściśle  określonych  zasad i  w 
określonym zakresie.  W związku z tym Rada Gminy jest zobowiązana corocznie do 
podejmowania  uchwały  wyznaczającej  podstawowe  kryteria  takiej  współpracy. 
Podjęcie  powyższej  uchwały  przyczyni  się  do  wprowadzenia  w  życie  na  rok  2009 
„Programu współpracy Gminy Dobrzyca z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego”.

Radni nie wnieśli dodatkowych zapytań do zapisów uchwały.
Treść  uchwały została odczytana przez Przewodniczącego Rady.  Radni nie wnieśli  
uwag do zapisów uchwały. Nastąpiło głosowanie nad uchwałą. W sprawie przyjęcia  
uchwały nr XXXI/179/08 Rady Gminy Dobrzyca z dnia 30 grudnia 2008r. w sprawie  
przyjęcia  rocznego  programu  współpracy  Gminy  Dobrzyca  z  organizacjami  
pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku  
publicznego – która stanowi załącznik do nin. protokołu, radni głosowali:

za: 15,
przeciw: 0,
wstrzymało się: 0,
przy 15 obecnych.
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d)  w  sprawie  ustalenia  wysokości  stawek  dotacji  przedmiotowych  dla  Zakładu  
Komunalnego Gminy Dobrzyca na 2009 rok:

Prezentacji  zapisów  tej  uchwały  dokonał  Kierownik  Zakładu  Komunalnego 
Gminy Dobrzyca –  pan Robert  Cierniak.   Pan Kierownik wyjaśnił,  że  zwrócił się  z 
wnioskiem  do  Rady  Gminy  o  udzielenie  dotacji  na  2009  rok,  przedstawiając 
jednocześnie  planowane  na  przyszły  rok  koszty  i  przychody  Zakładu,  z 
uwzględnieniem  kalkulacji  cen  wody  oraz  utrzymania  lokali  mieszkalnych.  Pan 
Cierniak  nadmienił,  iż  planowane  środki  w  wysokości  65.000  zł  na  utrzymanie 
substancji  mieszkaniowej na terenie Gminy przekroczą planowane przychody z tego 
tytułu  (2.029  m2 mieszkań),  gdyż  koszty  utrzymania  lokali  mieszkalnych  wyniosą 
65.000  zł,  a  tym  samym  przekroczą  zakładane  przychody  o  sumę  10.000  zł.  Pan 
Kierownik dodał, iż w celu tzw. “załatania” niedoborów finansowych, po przeliczeniu 
wszytskich  kosztów  należałoby  ustalić  dopłatę  w  wysokości  4,93  zł  do  1  m2 

powierzchni  mieszkaniowej  rocznie,  co  łącznie  daje  kwotę  10.000  na  pokrycie 
przewidywanego niedoboru środków finansowych - zgodnie z treścią § 1 uchwały. W 
związku  z  powyższym  prośba  pana  Kierownika  o  podjęcie  przez  radę  powyższej 
uchwały. 

Radni nie wnieśli dodatkowych zapytań do zapisów uchwały.
Treść  uchwały została odczytana przez Przewodniczącego Rady.  Radni nie wnieśli  
uwag do zapisów uchwały. Nastąpiło głosowanie nad uchwałą. W sprawie przyjęcia  
uchwały nr XXXI/180/08 Rady Gminy Dobrzyca z dnia 30 grudnia 2008r. w sprawie  
ustalenia  wysokości  stawek  dotacji  przedmiotowych  dla  Zakładu  Komunalnego  
Gminy  Dobrzyca  na  2009  rok –  która  stanowi  załącznik  do  nin.  protokołu,  radni  
głosowali:

za: 15,
przeciw: 0,
wstrzymało się: 0,
przy 15 obecnych.

e) w sprawie ustalenia wysokości stawek dopłaty przedmiotowej do 1 m3 ścieków na  
2009 rok:

Prezentacji  powyższej  uchwały  dokonał  również  pan  Kierownik  R.  Cierniak. 
Wyjaśnił on, że podjecie tej uchwały i tym samym przyznanie środków dla Zakładu 
Komunalnego ma za zadanie pokrycie niedoborów finansowych będących wynikiem 
działania  oczyszczalni  ścieków  wraz  z  siecią  kanalizacji  sanitarnej.  Przewidywane 
koszty  utrzymania oczyszczalni  ścieków w 2009 roku zamkną się  kwotą 270.000 zł. 
Wpływy z opłat za odprowadzanie ścieków to 47.000 zł przy zakładanej ilości 17.000 
m3.  Pan  Robert  Cierniak  wyjaśnił,  że  po  zapoznaniu  się  i  przeanalizowaniu 
przewidywanych  kosztów  oraz  przychodów  związanych  z  utrzymaniem  sieci 
kanalizacyjnej  i  oczyszczalni  ścieków  w  2009  roku  uważa  się  za  uzasadnione 
wprowadzenie dopłaty  w wysokości 13,12 zł  do 1 m3 ścieków odprowadzanych do 
oczyszczalni  ścieków w Dobrzycy, co przy zakładanej  ilości  17.000 m3 ścieków daje 
kwotę  223.000  zł  rocznie.  W  związku  z  powyższym  pan  Kierownik  zwraca  się  do 
Szanownej Rady z wnioskiem o podjęcie powyższej uchwały. 

Pan Przewodniczący dodał ze swej strony, że konieczność podjęcia powyższej 
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uchwały jest dowodem na to, że gmina musi możliwie jak najszybciej  przystąpić do 
dalszych etapów budowy kanalizacji sanitarnej, co zwiększy ilość doprowadzanych do 
oczyszczalni  ścieków,  a  tym  samym  przyczyni  się  do  podniesienia  opłacalności 
działania  oczyszczalni.  Pan  Półrolniczak  zwrócił  także  uwagę zebranych,  że  oprócz 
223.000  zł  o  których  mowa  jest  w  uchwale,  gmina  poniesie  w  najbliższym  czasie 
również  wydatek  w  wysokości  około  2  mln  zł  na  realizację  Iigo  etapu  budowy 
oczyszczalni  ścieków,  a  mianowicie  na  budowę  “gospodarki  osadowej”.  Pan 
Przewodniczący dodał, iż budowa pewnego etapu kanalizacji sanitarnej w roku 2009 
pochłonie niemalże wszystkie pieniądze, którymi dysponuje budżet gminy (będzie się 
to powielało również w latach kolejnych, w których będą następowały kolejne etapy 
budowy  kanalizacji),  jednakże  należało  ostatecznie  powziąć  tą  decyzję,  aby  móc 
doprowadzić do osiągnięcia zamierzonego i ostatecznego efektu, jaki miała przynieść 
na początku budowa samej oczyszczalni ścieków.

Radni nie wnieśli dodatkowych zapytań do zapisów uchwały.
Treść  uchwały została odczytana przez Przewodniczącego Rady.  Radni nie wnieśli  
uwag do zapisów uchwały. Nastąpiło głosowanie nad uchwałą. W sprawie przyjęcia  
uchwały nr XXXI/181/08 Rady Gminy Dobrzyca z dnia 30 grudnia 2008r. w sprawie  
ustalenia wysokości stawek dopłaty przedmiotowej do 1 m3 ścieków na 2009 rok –  
która stanowi załącznik do nin. protokołu, radni głosowali:

za: 15,
przeciw: 0,
wstrzymało się: 0,
przy 15 obecnych.

f) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Sośnica na lata 2008 – 2015:
O  przedstawienie  zapisów  tej  uchwały  pan  Przewodniczący  poprosił  panią 

Agnieszkę  Balcer  -  podinspektor  ds.  komunikacji,  dróg,  gospodarki  komunalnej  i 
telekomunikacji,  która  jest  autorką  powyższego  planu.  Pani  A.  Balcer  wyjaśniła,  że 
gmina  zamierza  ubiegać  się  o  dofinansowanie  remontu  sali  wiejskiej  w  Sośnicy  w 
ramach  działania  „Odnowa i  rozwój  wsi”  objętego  Programem  Rozwoju  Obszarów 
Wiejskich na lata 2007-2013. Niezbędnymi załącznikami do wniosku o dofinansowanie 
będą  m.  in.  plan  odnowy  miejscowości  oraz  uchwała  rady  gminy  w  sprawie 
zatwierdzenia  planu  odnowy  miejscowości.  Pani  podinspektor  nadmieniła  Państwu 
radnym, iż ponadto remont sali wiejskiej w Sośnicy ujęty został również w projekcie 
budżetu  gminy  na  rok  2009.  W  związku  z  tym  że  gmina  zamierza  ubiegać  się  o 
dofinansowanie remontu sali wiejskiej w Sośnicy a uchwała rady gminy zatwierdzająca 
plan  odnowy  miejscowości  jest  niezbędnym  załącznikiem  do  wniosku  o 
dofinansowanie, podjęcie przedmiotowej uchwały uważa się za uzasadnione.

Radni nie wnieśli dodatkowych zapytań do zapisów uchwały.
- Przewodniczący Rady zwrócił się jedynie do Wójta Gminy z prośbą o wyjaśnienie 

dlaczego  to  właśnie  sołectwo  Sośnica  zostało  wybrane  do  realizacji  w  ramach 
działania  „Odnowa  i  rozwój  wsi”  objętego  Programem  Rozwoju  Obszarów 
Wiejskich na lata 2007-2013?

- Wójt  Gminy  w  odpowiedzi  wyjaśnił,  iż  jak  już  zostało  to  wielokrotnie 
sygnalizowane  m.  in.  przez  radnego  Musielaka  i  poruszone  na  wcześniejszych 
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sesjach, sala wiejska w Sośnicy jest w najgorszym stanie ze wszystkich sal wiejskich 
na terenie naszej gminy. Z remontem tej sali nie można czekac już ani chwili dłużej, 
jednakże  ponieważ  remont  ten  będzie  kompleksowy,  to  wymaga  on  wielu 
nakładów finansowych. Dlatego też w chwili gdy zaistniała możliwość ubiegania 
się o przyznanie środków unijnych na ten cel, gmina przystąpiła do kompletowania 
dokumentacji,  której  niezbędnym  elementem  jest  właśnie  Plan  Odnowy 
Miejscowości  Sośnica  wraz  z  uchwałą  potwierdzającą  jego  przyjęcie.  Pan  Wójt 
dodał, że w miesiącu styczniu gmina przystąpi także do przygotowania planu dla 
miejscowości  Dobrzyca,  w  którym  zostanie  ujęta  konieczność  kompleksowego 
remontu  sali  głównej  Gminnego  Centrum  Kultury  –  o  czym  także  były  już 
wielokrotnie prowadzone dyskusje. Pan Wójt dodał również, że takie plany będą 
powstawały  sukcesywnie  dla  kolejnych  wsi,  jak  długo  będzie  możliwość 
pozyskania funduszy unijnych na remonty sal wiejskich. 

Treść  uchwały została odczytana przez Przewodniczącego Rady.  Radni nie wnieśli  
uwag do zapisów uchwały. Nastąpiło głosowanie nad uchwałą. W sprawie przyjęcia  
uchwały nr XXXI/182/08 Rady Gminy Dobrzyca z dnia 30 grudnia 2008r. w sprawie  
zatwierdzenia  Planu  Odnowy  Miejscowości  Sośnica  na  lata  2008–2015 –  która  
stanowi załącznik do nin. protokołu, radni głosowali:

za: 15,
przeciw: 0,
wstrzymało się: 0,
przy 15 obecnych.

g) w sprawie zmiany wysokości stawek dopłaty przedmiotowej do 1 m3 ścieków  na  
2008 rok:

Przedstawienia zapisów uchwały dokonał pan Kierownik Robert Cierniak. Pan 
Kierownik  zwrócił  się  z  wnioskiem  do  Rady  Gminy  o  zmianę  wysokości  stawek 
dopłaty przedmiotowej do 1 m3 ścieków na 2008 rok, uzasadniając iż przy planowaniu 
stawek dopłaty do 1 m3 ścieków zakładano, że koszty utrzymania oczyszczalni ścieków 
w 2008 roku wyniosą 230.000 zł, z czego 34.000 zł to wpływy z opłat za odprowadzanie 
ścieków (przy ilości 17.000 m3), a dopłata do nich miała wynieść 196.000 zł. Zgodnie z 
wyjaśnieniami  pana  Kierownika  do  oczyszczalni  nie  dopływają  jednak  te 
przewidywane ilości ścieków, co uwidoczniło się na przestrzeni ostatnich miesięcy. Po 
zliczeniu dotychczas dowiezionych ścieków oraz tych,  które  zostaną dowiezione do 
końca roku, ich ilość szacuje się na 16.181,6 m3, co przyniesie wpływy w wysokości ok. 
33.120 zł. Jednocześnie planowane koszty utrzymania oczyszczalni ścieków wzrosną do 
kwoty 236.700 zł,  w związku z czym niedobór środków na utrzymanie oczyszczalni 
wzrośnie  do  kwoty  203.580  zł.  Dlatego  też  po  przeanalizowaniu  przewidywanych 
kosztów  oraz  przychodów  związanych  z  utrzymaniem  sieci  kanalizacyjnej  i 
oczyszczalni ścieków w 2008 roku i poddaniu ich analizie Państwa radnych, uważa się 
za  uzasadnione  wprowadzenie  zwiększonej  do  12,58  zł  dopłaty  do  1  m3 ścieków 
odprowadzanych  do  oczyszczalni  ścieków  w  Dobrzycy,  a  tym  samym  podjęcie 
niniejszej uchwały uważa się za uzasadnione.

Radni nie wnieśli dodatkowych zapytań do zapisów uchwały.
Treść  uchwały została odczytana przez Przewodniczącego Rady.  Radni nie wnieśli  
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uwag do zapisów uchwały. Nastąpiło głosowanie nad uchwałą. W sprawie przyjęcia  
uchwały nr XXXI/183/08 Rady Gminy Dobrzyca z dnia 30 grudnia 2008r. w sprawie  
zmiany wysokości stawek dopłaty przedmiotowej do 1 m3 ścieków na 2008 rok – która  
stanowi załącznik do nin. protokołu, radni głosowali:

za: 15,
przeciw: 0,
wstrzymało się: 0,
przy 15 obecnych.

h)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  przeprowadzenia  konsultacji  z  mieszkańcami  
gminy Dobrzyca:

Zapisy uchwały zostały przedstawione przez Sekretarza Gminy. Odniósł się on 
do  zebrań  wiejskich,  które  odbyły  się  na przełomie  miesiąca  listopada i  grudnia,  a 
których jednym z tematów było zasięgniecie opinii społeczeństwa o propozycji nadania 
praw miejskich miejscowości  Dobrzyca.  Zebranie  takie  odbyło  się  również  w samej 
Dobrzycy, gdzie większość mieszkańców opowiedziała się „za”, jednakże była to słabo 
zdecydowana większość. Ponadto pojawiły się także głosy aby ten temat przedstawić i 
omówić  bardziej  szczegółowo,  znacznie  lepiej  rozpropagować  oraz  pozwolić 
mieszkańcom  na  podjecie  decyzji  w  formie  tajnego  głosowania.  W  związku  z 
powyższym, po przeanalizowaniu problemu, pan Wójt podjął decyzję aby konsulatcje 
w miejscowości Dobrzyca i Dobrzyca-Nowy Świat przeprowadzić ponownie w formie 
utajnienia  –  jak  np.  w trakcie  wyborów parlamentarnych  czy  samorządowych.  Pan 
Sekretarz dodał także celem przypomnienia, iż wynik tych konsultacji jest załącznikiem 
koniecznym do skompletowania wniosku o nadanie praw miejskich, z  którym Wójt 
może wystąpić do końca miesiąca marca, dlatego ważnym jest by wynik konsultacji 
został ustalony odpowiednio wcześnie.  Pan Reszel  dodał, że ważnym jest  także aby 
rozgraniczyć wynik konsultacji na tereny wiejskie – czyli te, których zmiana statusu nie 
dotyczy bezpośrednio, oraz na teren miejscowości, które prawa miejskie mają zostać 
nadane.  Dlatego  –  zdaniem  pana  Wójta  –  należy  uszanować  głosy  społeczeństwa  i 
przeprowadzić konsultacje w formie jak najbardziej odpowiedniej dla mieszkańców. W 
związku z powyższym – zgodnie z wyjaśnieniami pana Sekretarza – należy zmienić 
pierwotną  uchwałę  traktującą  o  przeprowadzeniu  konsultacji  we  wszystkich 
sołectwach  i  zapisami  niniejszej  uchwały  anulować  konsultacje  przeprowadzone  w 
miejscowości Dobrzyca i Dobrzyca – Nowy Świat. Pan Franciszek Reszel dodał też, że 
w kolejnym punkcie obrad do podjęcia przez radę został przedłożona uchwała ściśle z 
omawianą  uchwałą  powiązana,  mianowicie  uchwała  w  sprawie  przeprowadzenia 
konsultacji z mieszkańcami sołectw Dobrzyca i Dobrzyca – Nowy Świat.

Radni nie wnieśli dodatkowych zapytań do zapisów uchwały.
Treść  uchwały została odczytana przez Przewodniczącego Rady.  Radni nie wnieśli  
uwag do zapisów uchwały. Nastąpiło głosowanie nad uchwałą. W sprawie przyjęcia  
uchwały nr XXXI/184/08 Rady Gminy Dobrzyca z dnia 30 grudnia 2008r. zmieniającej  
uchwałę w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami gminy Dobrzyca –  
która stanowi załącznik do nin. protokołu, radni głosowali:

za: 15,
przeciw: 0,
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wstrzymało się: 0,
przy 15 obecnych.

i)  w  sprawie  przeprowadzenia  konsultacji  z  mieszkańcami  sołectw  Dobrzyca  i  
Dobrzyca – Nowy Świat:

Przewodniczący  Rady  Witalis  Półrolniczak  w  kwestii  powyższej  uchwały 
odstąpił od omawiania jej treści, gdyż zostały one już po części omówione w punkcie 
powyższym.  Zaznaczył  także,  że  treść  uchwały  stanowi  odzwierciedlenie  rozmów, 
które  toczyły  się  wśród  Państwa  radnych  na  wcześniejszych  posiedzeniach,  a  na 
których wypracowano pewne wspólne stanowisko co do zasad jakimi pan Wójt ma się 
kierować  w  trakcie  ponownych  konsultacji  w  miejscowości  Dobrzyca.  Mimo 
powyższego,  pan  Przewodniczący  zwrócił  się  do  zebranych  z  propozycją  zabrania 
głosu w przedmiocie uchwały.

Wśród zebranych wywiązała się następująca dyskusja:
- Radna  Henryka  Mikołajczak  wyraziła  zdanie,  iż  byłoby  wskazanym,  aby 

bezpośrednio  przed konsultacjami  pojawiły się stosowne ogłoszenia informujące 
lokalne społeczeństwo o temacie, terminie i zasadach przeprowadzania konsultacji 
(np.  w  lokalnej  prasie,  na  stronie  internetowej,  ogłoszenia  na  tablichach 
informacyjnych, czy nawet ulotki).

- Radny Tomasz Musielak dodał, że należałoby także poinformować mieszkańców o 
sposobie  głosowania  i  ważności  oddanego  głosu,  gdyż  najczęściej  właśnie  o  to 
zdarzają się pytania przed samą urną.

Na tym dyskusję zakończono.
Radni nie wnieśli dodatkowych zapytań do zapisów uchwały.

Treść  uchwały została odczytana przez Przewodniczącego Rady.  Radni nie wnieśli  
uwag do zapisów uchwały. Nastąpiło głosowanie nad uchwałą. W sprawie przyjęcia  
uchwały nr XXXI/185/08 Rady Gminy Dobrzyca z dnia 30 grudnia 2008r. w sprawie  
przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami sołectw  Dobrzyca i Dobrzyca – Nowy 
Świat – która stanowi załącznik do nin. protokołu, radni głosowali:

za: 15,
przeciw: 0,
wstrzymało się: 0,
przy 15 obecnych.

j) w sprawie uchylenia uchwały nr XXV/140/08 z dnia 11 sierpnia 2008 roku:
Przedstwienia zapisów powyższej uchwały dokonała Skarbnik Gminy pani Ewa 

Rybka.  Wyjaśniono,  iż  w  sierpniu  br.  Rada  Gminy  podjęła  decyzję  o  przekazaniu 
pomocy finansowej dla Województwa Wielkopolskiego w związku z budową zbiornika 
wodnego na  rzece  Lutynia.  Niestety  środków tych nie  można przekazać  zgodnie  z 
uchwałą,  gdyż  Wojewoda  dopiero  niedawno  zlecił  wykonanie  dokumentacji 
technicznej (na ten cel właśnie miała zostać przeznaczona kwota pomocy), w związku z 
czym rozliczenie tego zlecenia nastąpi dopiero w roku 2009, czyli ze środków kolejnego 
budżetu  –  zarówno  budżetu  województwa,  jak  i  budżetu  gminy.  Z  uwagi  na  fakt 
niewykorzystania przez Radę Gminy środków zabezpieczonych na ten konkretny cel w 
budżecie 2008 roku, należy uchylić uchwałę o tym fakcie traktującą jako niewykonaną 
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przez  radę,  natomiast  środki  w  umówionej  wysokości  30.000  zł  zabezpieczyć  w 
budżecie na 2009 rok. 

Radni nie wnieśli dodatkowych zapytań do zapisów uchwały.
Treść  uchwały została odczytana przez Przewodniczącego Rady.  Radni nie wnieśli  
uwag do zapisów uchwały. Nastąpiło głosowanie nad uchwałą. W sprawie przyjęcia  
uchwały nr XXXI/186/08 Rady Gminy Dobrzyca z dnia 30 grudnia 2008r. w sprawie  
uchylenia  uchwały  nr  XXV/140/08  z  dnia  11  sierpnia  2008  roku –  która  stanowi  
załącznik do nin. protokołu, radni głosowali:

za: 15,
przeciw: 0,
wstrzymało się: 0,
przy 15 obecnych.

k) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2008 rok:
Zapisy powyższej  uchwały omówiła również pani  Ewa Rybka.  Pani  Skarbnik 

wyjaśniła, ze jest to już ostatnia zmiana w budżecie 2008 roku, która zwiększa dochody 
i wydatki budżetu o kwotę 90.057 zł, a na którą składają się następujące kwoty: 95.760 zł 
wzrost dochodów związanych z refundacją utraconych dochodów z tytułu udzielonej 
ulgi  zakładom pracy zatrudniającym osoby niepełnosprawne,  zmniejszenie  środków 
finansowych  w  kwocie  5.703  zł  z  tytułu  przekazanych  środków  na  zakup 
podręczników  (niewykorzystane  środki  z  dotacji  celowej  podlegają  zwrotowi  do 
budżetu Wojewody). Termin rozliczenia tej dotacji był wyznaczony na koniec listopada, 
pieniądze  zostały  przekazane,  natomiast  w  grudniu  przyszła  decyzja  zmniejszająca 
budżet o powyższą kwotę.  Środki z tytułu utraconych dochodów zwiększają budżet 
gminy, i tak: w dziale transport i łączność 5.000 zł, w dziale administracja publiczna 
35.000 zł, w dziale obsługa długu publicznego 5.500 zł, w dziale pomoc społeczna 6.000 
zł, w dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska 49.200 zł. 

Radni nie wnieśli dodatkowych zapytań do zapisów uchwały.
Treść  uchwały została odczytana przez Przewodniczącego Rady.  Radni nie wnieśli  
uwag do zapisów uchwały. Nastąpiło głosowanie nad uchwałą. W sprawie przyjęcia  
uchwały nr XXXI/187/08 Rady Gminy Dobrzyca z dnia 30 grudnia 2008r. zmieniającej  
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2008 rok – która stanowi załącznik  
do nin. protokołu, radni głosowali:

za: 15,
przeciw: 0,
wstrzymało się: 0,
przy 15 obecnych.

l) w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2009 rok:
Z  uwagi  na  fakt,  iż  projekt  budżetu  gminy  Dobrzyca  na  2009  rok  został 

omówiony  wcześniej  w  odrębnym  punkcie  (pkt  6  porządku obrad  sesji),  a  także  z 
uwagi  na  fakt,  iż  został  poddany  analizie  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  Rady 
Gminy w dniu 22 grudnia br., pan Przewodniczący zaproponował by nie ponawiać jego 
szczegółowego  rozpatrywania.  Pan  Przewodniczący  zwrócił  się  do  pani  Skarbnik  z 
prośbą  o  ograniczenie  się  jedynie  do  odczytania  opinii  Regionalnej  Izby 
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Obrachunkowej dotyczącej przedłożonego projektu.
Pani Skarbnik odczytała treść uchwały RIO nr 12/2/KA/2008 r. z dnia 1 grudnia 

2008 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu gminy Dobrzyca na 2009 
rok, która to opiniuje pozytywnie przedłożony przez Wójta Gminy w dniu 17 listopada 
br. projekt budżetu - opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowi załącznik do niniejszego  
protokołu. 

Radni nie wnieśli dodatkowych zapytań do zapisów uchwały.
Treść  uchwały została odczytana przez Przewodniczącego Rady.  Radni nie wnieśli  
uwag do zapisów uchwały. Nastąpiło głosowanie nad uchwałą. W sprawie przyjęcia  
uchwały nr XXXI/188/08 Rady Gminy Dobrzyca z dnia 30 grudnia 2008r. w sprawie  
uchwalenia budżetu gminy na 2009 rok – która stanowi załącznik do nin. protokołu,  
radni głosowali:

za: 15,
przeciw: 0,
wstrzymało się: 0,
przy 15 obecnych.

Ad. 9.
Wolne głosy i wnioski:

- Pan Wójt zabrał głos w celu złożenia wyrazów wdzięczności pani i panom radnym 
za tak jednomyślne przyjęcie tego amibtnego co do założeń budżetu gminy na 2009 rok. 
Dodał, iż z całą pewnością wszystkich czeka ciężka i mozolna praca przy jego realizacji, 
gdyż jego założenia są wielkim wyzwaniem na kolejny rok. Wójt nadmienił, iż same 
inwestycje będą opiewały na kwotę około 5 mln złotych, jednakże jest przekonany iż 
wspólny wysiłek i jednomyślność rady będą wsparciem i motywacją do odważanych a 
zarazem rozsądnych działań z jego strony. 
- Sołtys wsi Strzyżew pan Piotr Kownacki zwrócił się do pana Wójta z zapytaniem 
będącym  wyrazem  troski  wielu  rolników  –  co  stało  się  z  kredytami  suszowymi? 
Dlaczego nic się nie dzieje w tej sprawie? Dlaczego kredyty zostały wstrzymane? Pan 
sołtys  wyjaśnił,  że  rolnicy  są złaknieni  wiedzy na ten temat,  niestety  nikt  nie  umie 
podać żadnych konkretnych wyjaśnień.
- Pan  Wójt  Jarosław  Pietrzak  w  odpowiedzi  wyjaśnił,  że  wszelkie  dokumenty 
potrzebne  do  podjęcia  przez  Wojewodę  decyzji  w sprawie  każdego  rolnika  zostały 
przekazane  standardową  drogą  pocztową  do  Oddziału  Doradztwa  Rolniczego  w 
Marszewie,  natomiast ODR ma potwierdzenie,  że dokumenty zostały przekazane do 
Urzędu Wojewódzkiego. Jednakże pracownicy Wojewody twierdzą,  że dokumentów 
takich nie mają. Pan Wójt dodał, iż zwrotne potwierdzenie odbioru zostało podpisane 
przez  pracownika  kancelarii  Urzędu  Wojewódzkiego,  i  dlatego  pan  Wójt  czeka  na 
możliwość indywidualnej rozmowy z Wicewojewodą w celu wnikliwego wyjaśnienia 
sprawy. 
- Gość  przybyły  na  posiedzenie  rady  –  pan  Jan  Krawiec  (mieszkaniec  sołectwa 
Polskie Olędry) zwrócił się do państwa radnych z zapytaniem czy są świadomi w jakich 
warunkach przebywają dzieci w przedszkolu w Dobrzycy. Pan Krawiec nadmienił, że 
tłoczą się one w ciasnych i nieprzystosowanych pomieszczeniach, ponadto dodatkowy 
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problem oraz dodatkowe koszty stanowi dowóz dzieci do przedszkola z okolocznych 
wiosek, jak np. z Polskich Olędrów właśnie. Pan Jan Krawiec nadmienił, że gdyby rada 
poprzedniej kadencji nie zamknęła szkoły w tej miejscowości, a pomieszczeń szkolnych 
nie wynajęła na lokale mieszkalne, to dziś nie byłoby problemu na tak wielką skalę.
- Przewodniczący  Rady  pan  Witalis  Półrolniczak  w  odpowiedzi  wjaśnił  panu 
Krawcowi,  iż  jego zażalenia  nie  są  żadną nowością  dla  radnych,  gdyż problem ten 
wypłynął na forum już wiele miesięcy wcześniej i zarówno państwo radni, jak i pan 
Wójt na bieżąco starają się znaleźć dobre wyjście z tej  sytuacji.  Pan Przewodniczący 
przyznał rację panu Krawcowi, że bolączką zebranych na sali osób są warunki w jakich 
dzieci przebywają we wspomnianym przedszkolu, a efektem tej troski są działania i 
rozmowy podjęte przez pana Wójta w celu przejęcia na własność budynku przedszkola 
od parafii  ewangelicko-augsburskiej  (co  nie  jest  łatwym zamierzeniem),  a  następnie 
jego powiększenie i gruntowne odrestaurowanie.
- Pan Wójt doprecyzował wypowiedź pana Przewodniczącego o drobne informacje. 
Nadmienił  m.in.  że  jeszcze  przed  świętami  bożonarodzeniowymi  udało  się  panu 
Sekretarzowi  przeprowadzić  rozmowę z  księdzem parafii  ewangelicko-augsburskiej, 
księdzem  Rejem.  Przekazał  on  informacje,  iż  dokumenty  w przedmiotowej  sprawie 
zostały  przekazane  do  Warszawy,  w  celu  rozpatrzenia  i  podjęcia  decyzji  przez 
najwyższej  władze  kościoła  ewangelickiego.  Z  nieoficjalnych  informacji  wynika  iż 
bardziej skłaniają się oni ku sprzedaży działki oraz nieruchomości, o których mowa. 
- Sołtys  Nowego  Światu  pan  Roman  Michalak  zaproponował  by,  choćby  w celu 
tymczasowego  rozwiązania  problemu  przedszkola  w  Dobrzycy,  przystąpić  do 
negocjacji z prezesem Rolniczego Kombinatu Spółdzielczego „Nowy Świat” i wyjść z 
prpozycją zamiany dzierżawy na wypożyczenie przez RKS sali restauracji znajdującej 
się na terenie Nowego Światu, w pobliżu aktualnie działajacego tam przedszkola. 
-  Pan Przewodniczacy odczytał treść pisma odpowiadającego na iterpelacje radnych 
złożone  na  XXIV  sesji  Rady  Powiatu  odnośnie  instalacji  nowych  barierek 
zabezpieczających na drogach na terenie gminy Dobrzyca – treść pisma stanowi załącznik  
do niniejszego protokołu.

Po wyczerpaniu merytorycznego porządku obrad XXXI sesji Rady Gminy
pan Przewodniczący przystąpił do krótkiej części nieoficjalnej, w której życzył 

zebranym na sali wszystkiego najlepszego w roku 2009, spełnienia najskrytszych 
marzeń, szczęścia, pomyślności w pracy zawodowej, zdrowia - aby dane nam było 

spotkać się w nadchodzącym roku w niezmiennym składzie osobowym,
jak również płynnego wywiązania się z realizacji zamierzeń dziś podjętego budżetu.

Do życzeń noworocznych dołączył się również Wójt Gminy.

Ad. 10.
     Wobec  zrealizowania  porządku obrad Przewodniczący  Rady Gminy,  dziękując 
wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu, o godzinie 1330 zamknął obrady XXXI 
sesji Rady Gminy Dobrzyca.
                                Protokołowała                                  Przewodniczący Rady
                       (-) Karolina Janczewska                           (-) Witalis Półrolniczak
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